

QATARI-SAUDI BUSINESS COUNCIL DISCUSSES FACILITATING TRADE EXCHANGE PROCEDURES

During its meeting in Riyadh, the Qatari-Saudi Business Council discussed facilitating trade exchange procedures and enhancing mutual investments.

The Chairman of the Qatar Chamber of Commerce and Industry and Head of the Qatari side, Sheikh Khalifa bin Jassim bin Al Thani, pointed out that "the meeting of the Joint Business Council in Riyadh constitutes a continuation of previous meetings and contacts that aimed at a more integrated and prosperous economic future, and more capable of benefiting from the available potential and opportunities." Pointing out "the two countries' keenness to increase and develop cooperation in various sectors, whether economic, commercial or investment, especially with regard to the private sector and activating trade exchange." He noted that "the Council is working towards removing obstacles that limit the ease of flow of goods and commodities, especially with regard to one side taking unilateral measures that hinder the growth of trade exchange between the two countries," according to a statement by the Qatar Chamber.

In turn, the Chairman of the Federation of Saudi Chambers, Hassan bin Moajab Al-Huwaizi, noted the experience that Qatar has in organizing the FIFA World Cup (World Cup 2022), which the Saudi side can benefit from. He pointed out the importance of achieving economic integration between the two countries.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)

مجلس الأعمال القطري السعودي يبحث تسهيل إجراءات التبادل التجاري

بحث مجلس الأعمال القطري السعودي، خلال اجتماعه في الرياض، تسهيل إجراءات التبادل التجاري وتعزيز الاستثمارات المتبادلة.

ولفت رئيس غرفة تجارة وصناعة قطر ورئيس الجانب القطري، الشيخ خليفة بن جاسم بن آل ثاني، إلى أن "اجتماع مجلس الأعمال المشترك في الرياض يشكل استكمالاً للقاءات والاتصالات السابقة التي هدفت إلى مستقبل اقتصادي أكثر تكاملاً وازدهاراً، وأكثر قدرة على الاستفادة من الإمكانيات والفرص المتاحة"، مشيراً إلى "حرص البلدين على زيادة وتطوير التعاون في مختلف القطاعات، سواء الاقتصادية أو التجارية أو الاستثمارية، خصوصاً في ما يتعلق بالقطاع الخاص وتنشيط التبادل التجاري". ونوّه إلى أن "المجلس يعمل نحو إزالة العوائق التي تحدّ من سهولة تدفق السلع والبضائع، خاصة ما يتعلق باتخاذ أحد الجانبين إجراءات أحادية تعيق نمو التبادل التجاري بين البلدين"، وفق بيان لغرفة قطر.

بدوره نوّه رئيس اتحاد الغرف السعودية، حسن بن معجب الحويزي، بالخبرة التي تمتلكها قطر في ما يتعلق بتنظيم بطولة كأس العالم لكرة القدم (مونديال 2022)، والتي يمكن للجانب السعودي الاستفادة منها. لافتاً إلى أهمية تحقيق التكامل الاقتصادي بين البلدين.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)



"FITCH" Affirms Bahrain's Rating at "B+"

"Fitch" Ratings maintained its rating for Bahrain at "B+", downgrading its outlook to "negative" from "stable", due to persisting broad-based deficits amid rising interest rates, increased debt-to-GDP, and delays in reforms.

It expects Bahrain's government debt to rise from 130 percent in 2024 to 136 percent of GDP in 2026, with the upward trajectory continuing over the medium term, compared to the debt of 96 percent in 2019. Fitch also expects the government's revised budget deficit to remain wide at around 9 percent of GDP in 2025 and 2026, up from 9.5 percent in 2024.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



"فيتش" تثبت تصنيف البحرين عند "بي +"

أبقت وكالة "فيتش" للتصنيف الائتماني تصنيفها للبحرين عند "بي +"، مع تخفيض نظرتها المستقبلية إلى "سلبية" من "مستقرة"، وذلك بسبب استمرار العجز واسع النطاق وسط ارتفاع أعباء الفائدة وزيادة الدين إلى الناتج المحلي الإجمالي والتأخير في الإصلاحات.

وتوقعت أن يرتفع الدين الحكومي في البحرين من 130 في المئة عام 2024 إلى 136 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي عام 2026، مع استمرار المسار التصاعدي على المدى المتوسط، حيث يقارن هذا بالدين البالغ 96 في المئة عام 2019. كذلك توقعت "فيتش" أن يظل عجز الموازنة العامة للحكومة المعدل واسعا عند نحو 9 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي عامي 2025 و2026، بعد أن كان يقدر بنحو 9.5 في المئة عام 2024.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

قفزة في نمو الأصول الاحتياطية الأجنبية لدول الخليج

أظهرت بيانات المركز الإحصائي لدول مجلس التعاون، نمو حجم الأصول الاحتياطية الأجنبية لدى دول الخليج، بمقدار 7.5 في المئة خلال النصف الأول من العام الماضي، قياساً بنهاية العام 2023، ليصل إلى 804.1 مليار دولار. وتشكل تلك الأصول 4.9 في المئة من الإجمالي العالمي، حيث أتت ترتيبها من حيث حجم الأصول الاحتياطية الدولية في المرتبة الخامسة بعد الصين والاتحاد الأوروبي واليابان وسويسرا.

ووفق المركز فإن إجمالي أصول البنوك التجارية العاملة في المنطقة بلغ بنهاية النصف الأول من العام 2024، نحو 4.3 تريليون دولار، بارتفاع نسبته 8.4 في المئة مقارنة مع إجمالي الأصول المسجلة بنهاية عام 2023.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

JUMP IN GCC FOREIGN RESERVE ASSET GROWTH

Data from the Statistical Center for the Gulf Cooperation Council (GCC-Stat) showed that the volume of foreign reserve assets in the Gulf countries grew by 7.5 percent during the first half of last year, compared to the end of 2023, to reach \$ 804.1 billion. These assets account for 4.9 percent of the global total, ranking in terms of the size of international reserve assets in fifth place after China, the European Union, Japan and Switzerland.

According to the center, the total assets of commercial banks operating in the region by the end of the first half of 2024 amounted to about \$ 4.3 trillion, an increase of 8.4 percent compared to the total assets recorded at the end of 2023.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](#)



ووفق المركز فإن إجمالي أصول البنوك التجارية العاملة في المنطقة بلغ بنهاية النصف الأول من العام 2024، نحو 4.3 تريليون دولار، بارتفاع نسبته 8.4 في المئة مقارنة مع إجمالي الأصول المسجلة بنهاية عام 2023.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

PESSIMISTIC UN ASSESSMENT OF THE SPEED OF RECOVERY OF THE SYRIAN ECONOMY

A UN report shows that Syria's economy needs 55 years to return to its pre-conflict level if it continues to grow at the current pace. The United Nations appealed to the international community to invest heavily in Syria to accelerate growth.

According to the United Nations, at the current growth rate of about 1.3 percent per year on average between 2018 and 2024, the Syrian economy will not return before 2080 to the GDP it was before the war. Syria's GDP in the year before the crisis erupted was about \$62 billion but has shrunk by more than half, with an estimated \$800 billion in losses due to the war.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](#)



تقييم أمني متشائم حيال سرعة استعادة الاقتصاد السوري عافيته

أظهر تقرير صادر عن الأمم المتحدة أنّ الاقتصاد السوري بحاجة إلى 55 عاماً للعودة إلى المستوى الذي كان عليه عام 2010 قبل اندلاع النزاع، إذا ما واصل النمو بالوتيرة الحالية. وناشدت الأمم المتحدة الأسرة الدولية الاستثمار بقوة في سوريا لتسريع عجلة النمو.

ووفق الأمم المتحدة فإنه بحسب معدل النمو الحالي البالغ حوالي 1.3 في المئة سنوياً في المتوسط بين عامي 2018 و 2024، فإن الاقتصاد السوري لن يعود قبل عام 2080 إلى الناتج المحلي الإجمالي الذي كان عليه قبل الحرب. وكان بلغ الناتج المحلي الإجمالي في سوريا في العام الذي سبق اندلاع الأزمة، نحو 62 مليار دولار، لكنه انكمش بأكثر من النصف، مع خسائر تقدر بنحو 800 مليار دولار بسبب الحرب.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

GOLD SETTLES NEAR HIGHS

Gold prices settled near an all-time high on Monday, supported by concerns over US President Donald Trump's tariff plans. The focus has shifted to an important report on inflation in the United States due later in the week.

Spot gold settled at \$2,934.82 an ounce. U.S. gold futures fell 0.1 percent to \$2,950.10. Gold hit an all-time high of \$2954.69 last Thursday. Trump has warned that he will announce new tariffs next month, adding timber to plans he has previously announced to impose tariffs on imports of automobiles, semiconductors, and medicines.

[Source \(Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited\)](#)



الذهب يستقر قرب أعلى مستوياته

استقرت أسعار الذهب اليوم الاثنين بالقرب من أعلى مستوى لها على الإطلاق، بدعم من مخاوف إزاء خطط الرئيس الأميركي دونالد ترامب للرسوم الجمركية. في حين تحول التركيز إلى تقرير مهم عن التضخم في الولايات المتحدة من المقرر صدوره في وقت لاحق من الأسبوع.

واستقر الذهب في المعاملات الفورية عند 2934.82 دولار للأوقية (الأونصة). وهبطت العقود الأميركية الآجلة للذهب 0.1 في المئة إلى 2950.10 دولار. وسجل الذهب أعلى مستوى على الإطلاق عند 2954.69 دولار الخميس الماضي.

وكان حذر ترامب من أنه سيعلن عن رسوم جديدة خلال الشهر المقبل، حيث أضاف الأخشاب إلى خطط سبق أن أعلنها لفرض رسوم على واردات السيارات وأشباه الموصلات والأدوية.

[المصدر \(صحيفة الراي الكويتية، بتصرف\)](#)

النفط ينخفض ليوصل خسائر النسبوع الهاضي

انخفضت أسعار النفط في التعاملات المبكرة اليوم الاثنين لتواصل خسائرها من الأسبوع الماضي، وسط توقعات باستئناف الصادرات من حقول النفط في كردستان العراق. بينما يتربص المستثمرون بإيضاحات في شأن محادثات تهدف إلى إنهاء الحرب بين روسيا وأوكرانيا.

وهبطت العقود الآجلة لخام برنت 20 سنتا أو 0.3 في المئة إلى 74.23 دولار للبرميل. وانخفض خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 28 سنتا أو 0.4 في المئة إلى 70.12 دولار للبرميل. وانخفض الخامان بأكثر من دولارين للبرميل يوم الجمعة، وسجلا انخفاضات أسبوعية أيضا.



OIL FALLS TO EXTEND LAST WEEK'S LOSSES

Oil prices fell in early trading on Monday, extending losses from last week, amid expectations of the resumption of exports from oil fields in Iraqi Kurdistan as investors await clarification on talks aimed at ending the war between Russia and Ukraine. Brent crude futures fell 20 cents, or 0.3 percent, to \$74.23 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude fell 28 cents, or 0.4 percent, to \$70.12 a barrel. Crude fell more than \$2 a barrel on Friday, also recording weekly declines.

All eyes remain on talks aimed at ending Russia's war on Ukraine, which enters its fourth year today.

Source (Kuwait's Al-Rai newspaper, Edited)

وتظل الأنظار موجهة نحو المحادثات الرامية لإنهاء حرب روسيا على أوكرانيا والتي تدخل عامها الرابع اليوم.

المصدر (صحيفة الراي الكويتية، بتصرف)

المغرب.. التضخم السنوي يرتفع 2 في المئة

سجل التضخم في المغرب ارتفاعا بنسبة 2 في المئة خلال يناير (كانون الثاني) الماضي، على أساس سنوي، وفق هيئة رسمية معنية بالإحصاء.

وبينت المندوبية السامية للتخطيط، أن الرقم المسجل للتضخم جاء بعد ارتفاع أسعار المواد الغذائية 3.3 بالمئة، وأسعار المواد غير الغذائية 1.1 في المئة. وعلى أساس شهري، ارتفع معدل التضخم 0.8 في المئة خلال يناير مقارنة مع ديسمبر (كانون الأول) الماضي.



MOROCCO.. ANNUAL INFLATION RISES BY 2 PERCENT

Inflation in Morocco rose 2% in January year-on-year, according to an official statistical body.

The High Commission for Planning indicated that the recorded inflation figure came after the rise in food prices by 3.3 percent, and the prices of non-food items by 1.1 percent. On a monthly basis, the inflation rate rose 0.8 percent in January compared to last December.

In December, the central bank decided to cut the key interest rate to 2.50 percent, expecting inflation to continue to decline in 2024 and 2025. In 2024, the inflation rate rose by 0.9 percent, as the Kingdom was affected by the rise in the prices of basic materials, especially energy, and the continuation of drought years.

Source (Anadolu Agency, Edited)

وفي ديسمبر قرر البنك المركزي خفض سعر الفائدة الرئيسية إلى 2.50 بالمئة، متوقعا استمرار تراجع التضخم خلال عامي 2024 و2025، وفي عاك 2024، ارتفع معدل التضخم بنسبة 0.9 في المئة، وسط تأثر المملكة بارتفاع أسعار المواد الأساسية، وفي مقدمتها الطاقة، وتواصل سنوات الجفاف.

المصدر (وكالة الأناضول، بتصرف)

"علي بابا" الصينية تعزم استثمار نحو 52 مليار دولار في الذكاء الاصطناعي

كشفت مجموعة علي بابا الصينية القابضة، عن أنها تعزم استثمار ما لا يقل عن 380 مليار يوان (52.44 مليار دولار) في بنيتها التحتية للحوسبة السحابية والذكاء الاصطناعي خلال السنوات الثلاث المقبلة.

وتمكنت مجموعة "علي بابا"، عملاق التجارة الإلكترونية الصيني، من تحقيق أسرع معدل نمو ربع سنوي في إيراداتها منذ أكثر من عام، بدعم من أعمال الحوسبة السحابية المتنامية واستثمارات الذكاء الاصطناعي.



"CHINA'S ALIBABA" PLANS TO INVEST ABOUT \$ 52 BILLION IN ARTIFICIAL INTELLIGENCE

China's Alibaba Group Holdings has revealed that it plans to invest at least 380 billion yuan (\$52.44 billion) in its cloud computing and artificial intelligence infrastructure over the next three years.

Alibaba Group, the Chinese e-commerce giant, managed to achieve its fastest quarterly growth rate in its revenue in more than a year, supported by a growing cloud computing business and artificial intelligence investments.

Alibaba's revenue for the quarter ended Dec. 31, 2024 grew 8 percent to 2,028.15 billion yuan (\$39 billion) from the same period in 2023, beating market expectations.

Source (Al-Arabiya.net, Edited)

ونمت إيرادات "علي بابا" خلال الربع المنتهي في 31 ديسمبر (كانون الأول) عام 2024 بنسبة 8 في المئة لتصل إلى 2028.15 مليار يوان (39 مليار دولار) مقارنة بنفس الفترة من عام 2023، متجاوزة توقعات السوق.

المصدر (موقع العربية نت، بتصرف)